
OR.0002.43.2013 
 
 

P  R  O T O K Ó Ł   Nr XLIII/2013 
 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj  
w dniu 7 listopada 2013 roku   

Urząd Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 
sala narad nr 218 

 
 
 

Sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna Kaźmierczak 
- Przewodnicząca Rady Gminy. 
Ustawowy skład Rady Gminy – 15 Radnych. 
 
 

Porządek  obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 

3. Projekty uchwał w sprawie: 

3.1. zmiany uchwały Nr 268(XXXVI)2013 dotyczącej pożyczki                         

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej      

w Katowicach na realizację demontażu, transportu i unieszkodliwienia 

wyrobów azbestowych z budynków mieszkalnych i obiektów należących do 

osób fizycznych z terenu Gminy Poraj – etap I, 

3.2. emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

3.3. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2013 rok, 

3.4. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 

4. Sprawy organizacyjne. 

 

P r z e b i e g    o b r a d: 
 
Ad. 1  porządku obrad: 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodnicząca Rady Gminy p. K. Kaźmierczak: 
1) otworzyła XLIII – nadzwyczajną sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 1305 

zwołaną na pisemny wniosek wójta p. Łukasza Stachery, 
2) powitała przybyłych na sesję i na podstawie listy obecności stwierdziła 

quorum Rady do podejmowania prawomocnych decyzji.  
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego Protokółu, 
a pozostałych uczestników sesji zał. nr 2.  

Spóźnienie usprawiedliwił radny p. Tomasz Brymora. 
 

Ad. 2  porządku obrad:  

Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie porządku sesji – jak                
w załączniku nr 3 do niniejszego protokółu. 
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14 Radnych jednogłośnie uchwaliło porządek sesji nadzwyczajnej - zapisany na 
wstępie Protokółu. 
 
Ad. 3  porządku obrad: 

Projekty uchwał. 

Projekty uchwał były czytane przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Krzysztofa 
Klimka - stanowią akta Biura Rady OR. 0006. 
15 Radnych Rady Gminy Poraj w głosowaniu uchwaliło następujące Uchwały: 

1) Nr 322(XLIII)2013 Rady Gminy Poraj w sprawie zmiany Uchwały Nr 
268(XXXVI)2013 dotyczącej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację demontażu, 
transportu i unieszkodliwienia wyrobów azbestowych z budynków 
mieszkalnych i obiektów należących do osób fizycznych z terenu Gminy 
Poraj – etap I – załącznik nr 4 do protokółu. 

Wynik głosowania: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
 

Na salę obrad przybył radny p. T. Brymora; 
 

2) Nr 323(XLIII)2013 Rady Gminy Poraj w sprawie emisji obligacji oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – załącznik nr 5 do 
protokółu. 

Wynik głosowania: za - 11, przeciw - 1, wstrzymało się – 3; 
 

3) Nr 324(XLIII)2013 Rady Gminy Poraj w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Poraj na 2013 rok – załącznik nr 6 do protokółu. 

Wynik głosowania: za - 11, przeciw - 1, wstrzymało się – 3; 
 

4) Nr 325(XLIII)2013 Rady Gminy Poraj w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej – załącznik nr 7 do protokółu. 

Wynik głosowania: za - 11, przeciw - 1, wstrzymało się – 3. 
 

Dyskusja do nad projektem uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad 
ich zbywania, nabywania i wykupu: 

1) Wójt Gminy p. Ł. Stachera informował i udzielał wyjaśnień oraz 
odpowiedzi : 
 podjęcie przedmiotowej uchwały przez Radę jest pierwszym 

krokiem do rozpoczęcia procedury i nie decyduje czy obligacje 
zostaną wyemitowane, 

 po podjęciu uchwały i uzyskaniu opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej (RIO) w Katowicach zostanie skierowane 
zapytanie ofertowe do instytucji bankowych, 

 proponujemy emisję obligacji na kwotę 5,8 mln zł do końca 
bieżącego roku,  

 obligacje są korzystniejsze od kredytu i będzie to zamiana 
zadłużenia, które teraz mamy zmniejszymy o połowę, a własne 
dochody zasilą bieżące wydatki, 

 wybrana Firma DRAGON PARTNERS z Warszawy odpłatnie za 10 
tyś zł przeprowadza analizę możliwości finansowych Gminy, 
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 po przetargu będą znane dokładnie koszty wyemitowania obligacji 

i wtedy wspólnie podejmiemy decyzję czy podpisujemy umowę       
z bankiem, 

 wykup będzie odbywał się serjami, 
 z obligacji chcemy spłacić 3 mln kredytu, pomogą nam również       

w dokończeniu 2-3 letnich inwestycji oraz przy ubieganiu się            
o środki unijne bo pod wnioski dotacyjne muszą zostać 
zabezpieczone środki finansowe w budżecie, 

 600 samorządów na terenie naszego kraju wyemitowało obligacje 
,nam najbliższe to Mykanów, Konopiska, Częstochowa; 

2) Radni: 

 p. Barbara Trząskowska-Szcześniak zwróciła uwagę na zapis w § 3   
i 7 optując za odstąpieniem od pośrednika, pytała o wysokość 
stawki WIBOR6, 

 p. Zdzisława Polak zakwestionowała brak projektów uchwał 
determinując Wójta do ich dostarczania zgodnie z obowiązującą 
ustawą o samorządzie gminnym. Poprosiła o wyjaśnienie zapisów 
w projekcie analizowanej uchwały: § 1 ust. 2, § 3 ust. 4 i 3, oraz 
pytała ile kosztuje kredyt i wnioskowała o zmniejszenie kosztów 
utrzymania przykładowo na organizację wielkich imprez; 

 p. Andrzej Ludwikowski pytał o oprocentowanie obligacji; 

 p. Tomasz Brymora wyraził przekonanie o korzyściach z emisji 
obligacji w perspektywie czasu, które trzeba w tym roku 
wyemitować, lecz wyraził wątpliwości, co do ilości zadłużenia, bo 
inwestycje są przeholowane. Wskazał, że budowa przedszkola      
w ŻL nie była potrzebna. Pytał, co się stanie, jeżeli nie 
wyemitujemy obligacji? 
 

Wójt odpowiedział: 
 jeżeli nie wyemitujemy obligacji przejdziemy z takim debetem w kolejny 

rok, 
 będzie specjalna Komisji Radnych i wspólnie podejmiemy decyzję               

w sprawie wyboru banku i wyemitowaniu obligacji, 
 pisaliśmy do kilku Firm, 
 takie same uchwały już były podejmowane przez inne samorządy, taki 

jest ich wzór. Uchwałę zawsze można zmienić, a jest pilnie konieczna do 
uzyskania opinii RIO, 

 obligacje to dobre rozwiązanie, bo sytuacja finansowa Gminy nie jest 
kolorowa. Mamy zdolność kredytową, 

 w całym kraju samorządy są zadłużone a nasza Gmina jest gdzieś               
w środku, 

 udostępnił Radnym tabelę poziomu zadłużenia Gminy do roku 2025 – jak 
w załączniku nr 8 do protokółu sesyjnego, 

 nie ma chętnych na zakup gruntów w Jastrzębiu, 
 kolejna osoba zrezygnowała i uchwała o utworzeniu Spółdzielni 

Socjalnej nie będzie realizowana (zostały 2 osoby a miało być 5). 
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Kończąc swoje wystąpienie Wójt zaprosił wszystkich na uroczystości związane 
z obchodami Święta Niepodległości w naszej Gminie. 
 

Skarbnik p. Jadwiga Zasik wyjaśniła, że: 
 WIBOR6 wynosi 2,71% plus marża czyli około 3,96%, 
 zadłużenie w stosunku do budżetu wyniesie 40%, 
 wskazanie liczby mniejszej niż 150 w analizowanym projekcie uchwały nie 

należy łączyć z osobą fizyczną, 
 obligacje są dochodem i na dzień dzisiejszy budżet Gminy pozwala na ich 

emisję. 

 
Ad. 4 porządku obrad: 
Zamknięcie sesji. 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca p. K. 
Kaźmierczak podziękowała wszystkim za przybycie i o godzinie 1430 zamknęła 
XLIII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Poraj. 

  
Protokolant   
        Inspektor 
 

        Maria Kita  

           Przewodnicząca 
                         Rady   Gminy  Poraj 
 

 

          Katarzyna KAŹMIERCZAK 


